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Obec Bělkovice-Lašťany

Bělkovice-Lašťany 139, 783 16 Dolany
tel.č.: 585 396 661 | e-mail: obec@belkovice-lastany.cz

Z Á P I S
zasedání Zastupitelstva č. 1 obce Bělkovice-Lašťany

konané dne 1. 3. 2023 v budově č.p. 248, býv. Parlament od 17:00 hod.

Zpracováno v souladu se zákonem č. 101/2000 Sb.

Doba jednání: 3 hod.
Přítomno: 13
Omluveni: Ing. Evžen Bukor, Bc. Jana Theimerová MBA
Neomluveni: 0
Předsedající: Ing. Tomáš Němčic
Zapisovatel*: Renata Biernacká, Iveta Kopřivová
Ověřovatelé zápisu: Simona Navrátilová, Mgr. Věra Vinklerová,

*Předsedající v souladu s jednacím řádem Obce určil výše uvedenou osobu.
O veškerých přijatých usneseních bylo hlasováno veřejně, zdvižením ruky.

Ing. Tomáš Němčic (dále jen "starosta") přivítal všechny přítomné a uvedl, že zasedání zastupitelstva obce
(dále jen "ZO") bylo řádně svoláno a je přítomna nadpoloviční většina členů ZO, čímž je ZO usnášeníschopné.
Jde o první zasedání v roce 2023. Ze zasedání je pořizován zvukový záznam pro potřeby obce.

Zápis z předchozího ZO byl ověřovateli ověřen a program dnešního ZO byl zveřejněn po dobu stanovenou
zákonem, tedy alespoň 7 dní před zasedáním zastupitelstva obce.

1. Zahájení zastupitelstva obce a schválení programu zasedání.

Volba návrhové komise:

Návrh na složení návrhové komise: David Hemala, Ing. Iveta Mikošková, Martin Čurlej

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí návrhovou komisi ve složení David Hemala, Ing. Iveta
Mikošková a Martin Čurlej.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Mikošková)

Usnesení č. 1ZO231a bylo schváleno.

Volba ověřovatelů zápisu:

Navrženi ověřovatelé: Simona Navrátilová, Mgr. Věra Vinklerová

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany volí ověřovatele zápisu Simonu Navrátilovou a
Mgr. Věru Vinklerovou.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Vinklerová)
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Usnesení č. 1ZO231b bylo schváleno.

Návrhy na doplnění 3 bodů do programu zastupitelstva obce:

Starosta obce navrhuje přidání bodu o investici do MŠ Bělkovice-Lašťany. Bod č. 7. Investiční záměr akce
"Modernizace vnitřních prostor MŠ". Důvodem je požádání o dotaci na Ministerstvo financí týkající se MŠ.
Součástí bude rovněž usnesení o zabezpečení vlastních zdrojů na akci.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje zařazení bodu č. 7. Investiční záměr akce
"Modernizace vnitřních prostor MŠ" do programu zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO231c bylo schváleno.

Dalším bodem na zařazení do programu je bod č. 8. Zápis finančního výboru obce, který se uskutečnil na konci
prosince 2022.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje zařazení bodu č. 8. Zápis finančního výboru obce
do programu jednání zastupitelstva obce.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO231d bylo schváleno.

Posledním bodem pro zařazení do programu zastupitelstva obce je bod č. 9. Zápis kontrolního výboru obce.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje zařazení nového bodu č. 9. Zápis kontrolního výboru
obce do programu jednání zastupitelstva.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO231e bylo schváleno.

Schválení programu:

Starosta obce vyzval zastupitele, zda má ještě někdo návrh na doplnění programu. Poté přečetl všechny body
programu ZO a následovalo hlasování.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje program zastupitelstva obce:

Zahájení zastupitelstva obce a schválení programu zasedání.1.
Zpráva o činnosti rady obce a čerpání rozpočtu obce.2.
Realizace střešních zachytávačů sněhu na budově Mateřské školy č.p. 194.3.
Odkup části pozemku parc. č. 1070/3 v k.ú. Bělkovice.4.
Žádost o odkoupení pozemku parc. č. 1240 v k.ú. Lašťany. 5.
Zajištění bezpečnosti v obci a zřízení obecní patroly.6.
Investiční záměr akce "Modernizace vnitřních prostor MŠ". 7.
Zápis finančního výboru obce.8.
Zápis kontrolního výboru obce. 9.

      .Diskuze
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Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO231f bylo schváleno.

2. Zpráva o činnosti rady obce a čerpání rozpočtu obce.

Starosta obce informoval přítomné o činnosti RO. Od posledního ZO proběhlo 5 jednání rady obce, a to
RO č. 22/2022 dne 6. 12. 2022, RO č. 23/2022 dne 21. 12. 2022, RO č. 1/2023 dne 18. 1. 2023,
RO č. 2/2023 dne 1. 2. 2023 a RO č. 3/2023 dne 15. 2. 2023. Usnesení jsou zveřejněna na obecním webu a
vývěskách obce. Pan starosta představil zásadní body projednávané na těchto zasedáních. Dále starosta obce
představil čerpání rozpočtu ke konci roku 2022. Tyto informace bere zastupitelstvo obce na vědomí
bez hlasování o návrhu usnesení.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek K bodu RO o veř.zakázce - posilový zdroj pitné vody by chtěl připomenout, že

se uvažovalo v případě zapojení se ke skupinovému vodovodu z jižní části obce,
kde vede páteřní síť vodovodu. Proto si myslí, že by bylo lépe vést připojení od 
Dolan, které jsou napojeny na skupinový vodovod z Pomoraví, než ze Šternberka.
Také se uvažovalo ohledně zdroje pitné vody o lokalitě nad obcí směrem
na Vésku.

starosta Dle studie vyhodnotili hydrogeologové jako vhodnou lokalitu pro posilující zdroj
pitné vody Bělkovické údolí, "u houpačky", který by sloužil jako záložní. Dotace
byla na vyhledání vhodného zdroje pitné vody v okolí obce.

Ing. Marek Sobek Dotaz k lokalitě "Akátí", provádějí se zde nějaké úpravy, jaká bude konečná cena.
starosta Řeší se rozšíření discgolfového hřiště v zadní části s přidáním košů. Co se týká

"Paloučku", tak se nic nemění. Cena ještě není zcela vyčíslena, cca do 80 tis. Kč.
Ing. Marek Sobek Zda byli vypovězeny nájemní smlouvy s Hanáckou zemědělskou a.s. na obecní

polní cesty .
starosta Smlouvy jsou již cca 1,5 roku vypovězeny, ale většinou se jednalo o nájmy na 5

let. Některé se ještě asi budou dojednávat. Také nám byla nabídnuta k odkupu
budova "česačky", která je ve vlastnictví Hanácké zemědělské a.s., ale pozemek
jejich není.

Mgr. Monika Mackovíková Dotaz k nájemní smlouvě na parkovací stání schválené v RO č. 3/2023. Zda je toto
běžné si pronajímat parkovací stání v obci.

starosta Konktrétně v tomto případě jde o lokalitu "Na Brodku", kde ještě není
komunikace upravena projektem. Ideální je, aby lidé parkovali na svých
pozemcích.

Ing. Marek Sobek Chtěl by varovat před pronajímáním pozemků na parkovací místa, vznikají
zbytečné spory mezi lidmi. Přínos pro obec je zanedbatelný.

starosta Vždy záleží na lokalitě, lidé často parkují tam, kde nemají. Pokud je již
komunikace upravena projektem, může se do budoucna např. řešit rezidečním
vyhrazením parkování. Uzavírání nájemních smluv na parkování není úplně
běžné, celkově má obec tyto smlouvy pouze na cca 6 míst.

Ing. Marek Sobek V RO 3/2023 byl schválen nový operativní leasing na nové vozidlo obce. Zda není
výhodnější vozidlo koupit a vlastnit ho.

starosta Několikrát se to zvažovalo, ale v rámci k ročním nákladům vozidla na rozpočet
obce, se jeví nejvýhodnější operativní leasing. Je v něm zaplaceno spoustu věcí
(servis, pojištění) a nezatíží ročně tak rozpočet jako by se kupovalo nové auto.

Ing. Marek Sobek Za částku, která se zaplatí za 4 roky na leasing, by se už dalo pořídit auto, které
se pak dá vždy prodat. Dle jeho názoru je varianta nákupu vozidla výhodnější.

Ing. Mračková Kateřina Kolik km se ročně vozem obce najede a jaké je jeho ošetření v rámci soukromých
cest.

starosta Autem se ročně najede cca 15 000 km. Vozidlo je využíváno tak, jak je potřeba
pro obec.

Ing. Mračková Kateřina Využíváte vozidlo na soukromé cesty?
starosta Vozidlo využívám, kdykoli je to potřeba. Jsem starostou 24 hodin denně. Ještě

nějaký dotaz k bodům v radě obce?
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starosta Seznámil s informacemi o čerpání rozpočtu a zůstatku na účtu ke konci roku,
který byl přes 13 milionů Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany bere na vědomí informace starosty obce o činnosti rady obce a
čerpání rozpočtu obce ke konci roku 2022 od posledního jednání ZO.

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

3. Realizace střešních zachytávačů sněhu na budově Mateřské školy č.p. 194.

Rada obce Bělkovice-Lašťany doporučila projednat návrh na zajištění zachytávačů sněhu na střechu budovy
MŠ B-L č.p. 194 v zastupitelstvu obce, a to vzhledem k aktuální výši zpracování a jeho ekonomice.

Obec oslovila 7 firem, z toho obdržela nabídky od 2, které si byly podobné a činily cca 360 000 Kč bez DPH.
Provedení zachytávačů je tedy docela nákladná záležitost. Nebezpeční pádu sněhu ze střechy hrozí poměrně
krátkou dobu během roku. Dosud se nikdy nic nestalo. V MŠ je možné udělat taková opatření, aby pád sněhu
ze střechy nikoho neohrozil. Např. má budova MŠ 3 vchody a v době hrozby se může využívat pouze 1 vchod,
kde nebezpečí nehrozí. Příspěvková organizace by měla mít zpracované bezpečnostní pokyny, které stanoví
pravidla pohybu dětí a osob na zahradě MŠ.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Cena je vysoká také vzhledem k momentální situaci na trhu stavebních materiálů.

Na druhou stranu budou tyto zachytávače sloužit dalších 50 let. Bezpečnost dětí
by měla být na prvním místě, chodník vede kolem budovy, kde toto
nebezpečí hrozí.

starosta V rámci žádosti o dotaci na modernizaci MŠ se řeší schodiště a sociální zařízení a
zachytávače by se k této mohly přidat. Tím by se náklady ponížily o cca 70 %.
Akce by se realizovala v letošním roce, během letních měsíců, kdy je MŠ
uzavřena.

Ing. Marek Sobek Pokud budeme již před prázdninami vědět, že dotaci získáme, není nutné
předkládat k 30.6.2023 bezpečnostní pokyny.

Mgr. Jana Kráčmarová Možná škola tyto pokyny má a pokud ne, tak by je mít měla. Může se stát, že
se nakonec zachytávače sněhu nestihnou do zimy zrealizovat. Bezpečnostní
pokyny v MŠ jsou na různá nebezpečí, kontrola BOZP.

Ing. Iveta Mikošková I když jsou zachytávače sněhu na střeše, hrozí pád sněhu, takže by bezpečnostní
pokyny měli být zpracovány v každém případě.

Proběhla debata mezi zastupiteli o návrhu znění usnesení k tomuto bodu. Navrhuje se doplnění, že v případě
nezískání dotace, se bude ZO tímto zabývat na dalším zasedání. Dále se diskutuje o termínu předložení
bezpečnostních pokynů.
Ing. Marek Sobek Podává protinávrh a navrhuje změnu termínu předložení bezpečnostních pokynů

příspěvkovou organizací do 30. 9. 2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany bere na vědomí informace o ceně za provedení zachytávačů
na střeše MŠ č.p. 194 a doporučuje vedení příspěvkové organizace zpracovat bezpečnostní pokyny, které
stanoví pravidla pohybu dětí a osob na zahradě MŠ při hrozícím pádu sněhu ze střechy. Tyto budou
předloženy do 30. 9. 2023 zřizovateli. V případě zisku dotace i na realizaci zachytávačů sněhu, bude tato
realizována. V případě, že nebude dotace získána, bude se ZO zabývat tímto bodem na dalším zasedání.     
   

Výsledek hlasování:
Pro: 6 / Proti: 0 / Zdrželo se: 7 (Kalus, Kaňkovský, Kráčmarová, Mackovíková, Mikošková, Němčic,
Vinklerová)

Návrh usnesení nebyl přijat.
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Hlasování o původním návrhu usnesení, ve kterém je termín zpracování bezpečnostních pokynů stanovujícím
pravidla pohybu dětí a osob na zahradě při hrozícím pádu sněhu ze střechy, pro vedení příspěvkové organizace
do 30. 6. 2023 s doplněním, že v případě nezískání dotace, se bude ZO tímto zabývat na dalším zasedání.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany bere na vědomí informace o ceně za provedení zachytávačů
na střeše MŠ č.p. 194 a doporučuje vedení příspěvkové organizace zpracovat bezpečnostní pokyny, které
stanoví pravidla pohybu dětí a osob na zahradě MŠ při hrozícím pádu sněhu ze střechy. Tyto budou
předloženy do 30. 6. 2023 zřizovateli. V případě zisku dotace i na realizaci zachytávačů sněhu, bude tato
realizována. V případě, že nebude dotace získána, bude se ZO zabývat tímto bodem na dalším zasedání.     
   

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Mračková, Sobek)

Usnesení č. 1ZO232 bylo schváleno.

4. Odkup části pozemku parc. č. 1070/3 v k.ú. Bělkovice.

Návrh odkoupení části pozemku, který je vodním tokem (mlýnský náhon). Pozemek je v podstatě
nedostupný pro vlastníka, je součástí zahrad, které jsou oploceny. Ze dvou třetin je vlastnictví tohoto pozemku
v majetku obce. Výměra celého pozemku je 998 m2, nabídku podává spoluvlastník 1/3 pozemku. Nabízená cena
je dle znaleckého posudku z roku 2012 za tuto 1/3 ve výši 64 000,- Kč. Variantou je, pokud by obec vlastnila
celý pozemek, jeho další odkup jednotlivým majitelům sousedících pozemků.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Z vlastnictví vyplývají také určité povinnosti. Z jeho pohledu by bylo vhodné pro

obec tento pozemek vůbec nevlastnit. Pokud by ho vlastnila celý, může ho pak
snáze prodat jednotlivých majitelům zahrad, přes které mlýnský náhon vede.

starosta Je zde také ještě možnost dalšího vyjednávání o snížení ceny, aby to pro obec bylo
zajímavější.

Ing. Kateřina Mračková Otázkou je, zda by pak majitelé zahrad měli zájem koupit si části tohoto pozemku.
Ing. Iveta Mikošková Vynaložená práce s tímto spojená, by nebyla přínosem pro obec. Náklady s tímto

spojené se nevyplatí.
starosta Nyní je návrh usnesení, že ZO neschvaluje odkup za nabízenou cenu. Je možnost

návrh upravit na nižší cenu, nebo jen doplnit z důvodu vysoké ceny.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany neschvaluje odkoupení části pozemku parc. č. 1070/3 v k.ú.
Bělkovice za nabízenou cenu od pana T*** S*** z důvodu vysoké ceny.

Výsledek hlasování:
Pro: 9 / Proti: 0 / Zdrželo se: 4 (Čurlej, Hemala, Mračková, Navrátilová)

Usnesení č. 1ZO233 bylo schváleno.

5. Žádost o odkoupení pozemku parc. č. 1240 v k.ú. Lašťany.

Žádost o odkoupení pozemku parc. č. 1240 v k.ú. Lašťany o výměře 1511 m2 za odhadní cenu, která nám
ovšem zatím není známa. Jedná se o pozemek na hranici katastru s Domašovem, jde o bývalou lesní cestu,
nenavazuje na žádný náš pozemek, žadatelem jsou Lesy ČR. V plánu je vést v pozemku kabely pro větrné
elektrárny u Jívové. Variantou je také pronájem pozemku. Jako vlastník pozemku nemáme důvod ho prodávat.

Diskuze:
Ing. Kateřina Mračková Jako obec by se pozemků nezbavovala. Je zde také možnost směny, pokud by

žadatel o odkup vlastnil nějaký pozemek, který je pro obec přínosný. Obec by
tím mohla získat.

Ing. Marek Sobek Navrhuje doplnit návrh usnesení, např. další jednání s žadatelem, nebo možnost
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směny.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany neschvaluje prodej pozemku parc. č. 1240 v k.ú Lašťany a navrhuje
projednat možnosti pronájmu předmětného pozemku, případně směny.

Výsledek hlasování:
Pro: 11 / Proti: 0 / Zdrželo se: 2 (Mračková, Navrátilová)

Usnesení č. 1ZO234 bylo schváleno.

6. Zajištění bezpečnosti v obci a zřízení obecní patroly.

Obec se dlouhodobě zajímá o zajištění bezpečnosti obyvatel a jejich majetku. Varianta s obecní patrolou, která
by systémově byla propojena s činností obecní policie se zdá se dobrým řešením, které by především s ohledem
na prevenci bylo pro obec přínosné. 

Zástupci agentury ČMBA spol. s r.o. měli být přítomni na jednání ZO s prezentací svojí práce. Omluvili se,
jelikož dosud nemají potvrzenu spolupráci s obcí Bohuňovice a vzhledem k tomu, by nemohli s jistotou
představit své fungování.

Starosta tedy podal informace o možnostech zajištění bezpečnosti v obci. Zřídit obecní policii není vůbec
jednoduché. Varianta, že by k nám jezdila Policie ČR z Olomouce nebo ze Šternberka je téměř vyloučena,
nemají volné kapacity strážníků. Je možnost ve spolupráci s obcí Bohuňovice, která má obecní policii, a obcí
Dolany, zřídit tzv. "Obecní patrolu". Tu by zajišťovala společnost ČMBA, která by dohlížena na pořádek
v obcích a v případě zjištění přestupku, by tento předala obecní policii v Bohuňovicích. Mohlo by se zapojit
i více okolních obcí, čím víc, tím lépe vzhledem k financím.

Diskuze:
Ing. Marek Sobek Jakou částku by platila naše obec a zda máme nějakou statistiku nebo představu,

kolik přestupků máme za rok, které by tato patrola řešila.
starosta Dle kalkulace na 7 obcí činí náš podíl cca 800 tisíc Kč a z kalkulace na 3 obce činí

cca 1 200 000 Kč. Zatím pouze o našem zapojení uvažujeme. Jde hlavně
o prevenci přestupků. Pracovníky bezpečnostní agentury či obecní policie bývají
převážně bývalí policisté s výsluhou.

Ing. Marek Sobek Tuto záležitost konzultoval s odborníky, kteří toto řešení nedoporučují. Vhodnější
variantou je využití kamerového systému (např. i z dotace), který bude napojen
buď přímo na policii ČR nebo obecní policii. Otázkou je, pokud bychom tuto
částku nabídli Šternberku, zda by na toto přistoupili. Dále má informace, že obec
Štěpánov poskytuje toto zajištění okolním obcích, které za tuto službu platí
podstatně méně než je v této nabídce.

Proběhla debata mezi zastupiteli, zda by bylo přínosné pro obec zřízení "Obecní patroly" a o možnostech
vhodnějšího řešení zajištění bezpečnosti v obci. Starosta obce zkusí oslovit starostu obce Štěpánov a také
by mohl jednat ještě jednou s Městskou policií ve Šternberku.
Ing. Marek Sobek Popsal práci Městské polici (kamerový systém, hlídková činnost, práce okrskáře).

Dále ještě zmínil možnost radaru na měření rychlosti v obci a vybírání pokut,
které nejsou zanedbatelné.

starosta Navrhl nové znění usnesení než bylo původně uvedeno v podkladech pro zasedání
ZO. V případě pokračování řešení bezpečnosti, opět bude projednávat ZO.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany bere na vědomí informace starosty obce o možnosti zřízení
tzv. "Obecní patroly" ve spolupráci s okolními obcemi.

Výsledek hlasování:
Pro: 12 / Proti: 0 / Zdrželo se: 1 (Sobek)

Usnesení č. 1ZO235 bylo schváleno.
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7. Investiční záměr akce "Modernizace vnitřních prostor MŠ".

V rámci žádosti o dotaci na "Modernizaci vnitřních prostor MŠ" je jedním z požadavků vyhlášené výzvy
Ministerstva financí schválení investičního záměru, o který bude žadatel žádat v zastupitelstvu, a to včetně
usnesení zastupitelstva obce o zabezpečení vlastních zdrojů. V budově MŠ by se vybudovalo nové
schodiště, sociální zařízení a zachytávače sněhu. Dotace je nastavena na minimální investice ve výši 2 mil. Kč
uznatelných nákladů. Dle projektu budou činit celkové náklady cca 3 mil. Kč a dotace bude ve výši 70 %.
Starosta obce blíže popsal práce, které by se v rámci modernizace MŠ zrealizovali, a to během období červen-
srpen 2023.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany schvaluje investiční záměr akce "Modernizace vnitřních prostor
MŠ" o objemu finančních prostředků v maximální výši do 3,2 mil. Kč a podání žádosti o dotaci na
Ministerstvo financí. 

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO236a bylo schváleno.

Pro zajištění žádosti o dotaci je nezbytné mít schválené zastupiteli usnesení o zajištění vlastních zdrojů pro
realizaci akce "Modernizace vnitřních prostor MŠ". Šance na získání dotace je velká, obec by se podílela 1/3,
což je cca 1 mil. Kč.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany potvrzuje dostatek finančních zdrojů na účtu Obce Bělkovice-
Lašťany pro potřebné kofinancování akce "Modernizace vnitřních prostor MŠ".

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO236b bylo schváleno.

8. Zápis finančního výboru.

Od posledního ZO proběhlo dne 12. 12. 2022 jednání FV, s jehož zápisem seznámila přítomné předsedkyně
Ing. Iveta Mikošková. Předmětem jednání FV byla kontrola dodržování pravidel pro finanční vypořádání
individuálních dotací z rozpočtu obce. Neshledal žádná pochybení, vyplynula pouze doporučení k vylepšení. 

Diskuze:
Mgr. Radim Čtvrtlík Ph.D. Tato zjištění FV kopírují zjištění KV, která již byla na jednom z posledních

ZO projednávána.
starosta Navrhuje vytvoření komise, která bude pracovat na aktualizaci Zásad pro

poskytování individuálních dotací pro příští rok. Komise by mohla být ve složení 1
člen FV, 1 člen KV a 1 člen z RO.

Ing. Marek Sobek Na aktualizaci zásad by se mohli podílet i zástupci spolků, je i sám ochotný
se tohoto účastnit. Postačující bude, když si komise k jednání přizve zástupce
spolků.

starosta Komise pro vypracování zásad by měla být složena z členů KV, FV a RO.

Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany bere na vědomí informace o provedeném jednání finančního
výboru a jeho zápise - viz příloha č. 1 a pověřuje aktualizací "Zásad pro poskytování dotací z rozpočtu
obce" 1 člena KV, 1 člena FV a 1 člena RO.

Výsledek hlasování:
Pro: 13 / Proti: 0 / Zdrželo se: 0

Usnesení č. 1ZO237 bylo schváleno.
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Přílohy:
Zápis VF 2022

9. Zápis kontrolního výboru.

Zápis kontrolního výboru je ze dne 6. 2. 2023. Starosta sdělil, že jednání KV proběhlo v zasedací místnosti
ve "Stodole" a nebyl na něm přítomen po celou dobu. Měl za to, že pokud bude potřeba něco doplnit, tak
k tomu bude vyzván, k čemuž nedošlo. Pak obdržel zápis od předsedkyně Ing. Kateřiny Mračkové, v němž je
projednáno 9 bodů a uvedeno plno zjištění, či porušení, zejména nepředložení podepsané smlouvy. U všeho
nebyl, ani se k tomu nevyjadřoval a pokud by bylo potřeba doložit podepsanou smlouvu, tak by byla dodatečně
předložena. Ale žádost od KV nebyla zaznamenána. 

Diskuze:
starosta Dále dle kolegyně zastupitelky p. Mackovíkové bylo sděleno, že se neprojednaly

body, které jsou v uvedeném zápise. Co je to tedy za zápis, který nebyl projednán
a je bez podpisů přítomných osob, že s tímto byly seznámeny. V minulosti to takto
fungovalo a nebyl s tím problém. Nerozumí tomu, zda je toto zápis KV?

Ing. Kateřina Mračková Nebrala to tak, že je to špatně, ale pokud chybí potřebné doklady nemá kontrola
efekt. V zápise je pouze konstatování toho, co shledali a vyplývá z toho, že je asi
potřeba provádět kontrolu na obecním úřadě, aby jim mohly být předloženy
potřebné dokumenty. Chtěla by také například kontrolovat, zda nedošlo k podpisu
smlouvy, která nebyla v RO projednána.

starosta Nelze napsat pochybení, že nebyla předložena podepsaná smlouva, pokud nebyla
dána možnost ji doložit. K jednání KV bylo sděleno, že budou kontrolovány zápisy
a usnesení RO a tyto také byli předány. Může konstatovat, že pokud by nebyla
smlouva schválena radou obce, tak takovou smlouvu by nepodepsal.

Ing. Kateřina Mračková Až jí budou podepsané smlouvy předloženy, v příštím zápise bude uvedeno, že
bylo splněno.

Mgr. Monika Mackovíková Po obdržení zápisu k podpisu od předsedkyně KV zjistila, že byla účastna
pojednání pouze některých bodů. Psala tedy p. Mračkové i p. Čtvrtlíkovi
o vysvětlení, ale žádnou odpověď nedostala. Zápis tedy nepodepíše a trvá na tom,
že nebylo projednáno to, co následně bylo sepsáno. Ptám se tedy pana Čtvrtlíka,
zda může sdělit, co bylo projednáno?

Mgr. Radim Čtvrtlík Ph.D. Jednání KV se účastnili všichni 3, diskuze byla široká a nedokáže přesně říct, zda
projednávali všechny body uvedené v zápise. Některé rozebírali podrobněji
např. stočné a pak probírali smlouvy, ale už si přesně nepamatuje, které
konkrétně.

starosta KV by měl probíhat tak, že všichni projednávají body, sepíše se zápis a je na místě
podepsán osobami, které jsou přítomné a tyto jsou ztotožněny se zápisem
se kterým souhlasí.

Dále k výše uvedenému proběhla debata mezi zastupiteli. V době konání RO nejsou k dispozici podepsané
smlouvy, k podpisu dochází později. Ze zápisu zcela nevyplývá, zda došlo k pochybení, nebo se ještě bude
doplňovat. Je potřeba se domluvit mezi KV a obcí na postupu při provádění kontroly.
Ing. Marek Sobek Pokud by to bylo ku prospěchu věci, navrhoval by rozšíření KV a je ochoten sám

v něm pracovat. Má za to, že co se týká tohoto zápisu KV, jde pouze
o nedorozumění.

David Hemala Nemůže dojít k tomu, že jsou v zápise uvedeny body, které se společně
neprojednávaly. Takto pracovat nelze.

Mgr. Monika Mackovíková Žádá o zapsání do zápisu, že nemůže souhlasit se zápisem kontrolního výboru,
jako výstupu z jednání KV dne 6. 2. 2023, protože z uvedených 9 bodů, byl
projednán pouze bod 1 a částečně bod 7. Projednávání ostatních bodů nebyla
přítomna.

starosta V usnesení bude uvedena informace, že bylo diskutováno projednání KV a jeho
zápis. Hlasování neproběhne. KV by si měl do budoucna nastavit pravidla
komunikace s obcí, vysvětlení bodů, aby byl zápis v pořádku. Nyní předložený
zápis není finální.
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Návrh usnesení:
Zastupitelstvo obce Bělkovice-Lašťany se seznámilo s informacemi o projednání KV a jeho zápise.

Výsledek hlasování:

O návrhu usnesení nebylo hlasováno.

. Diskuze

Na úvod diskuze pustil  starosta obce přítomným videoukázku, která byla zpracována profesionály. V této byla
prezentována akce "O nejlepší obecní kyselici". Takto i v budoucnu budou probíhat natáčení z různých akcí. 

Diskuze:
p. Stanislav Zda se řešili připomínky z veřejného projednávání revitalizace návsi. Zejména p.

Slepičkové ohledně parkování a moje k přemístění památníku RA. Dále jestli je
zápis z tohoto projednávání.

starosta Zápis bude zveřejněn ve zpravodaji obce a jinak se zatím dále neřešilo. Může
se řešit, ale o tom, zda přemisťovat památník, jak jsem dříve řekl, to by měli
rozhodovat samotní lidé.

p. Stanislav Dávám tedy podnět k projednání přesunu památníku.
p. Zemanová Zda nějakým způsobem pokročil odkup budovy firmy SOKOP.
starosta Dosud od nich neobdržel nabídku ceny. Více informací k tomuto bohužel nemá.
p. Žádníková Ani co se týká parkování kolem zastávky, tak není v pořádku. Retardér nikdo

nedodržuje.
starosta Měla by řešit PČR, od nás k tomu mají informace. Odvolali se k dopravnímu

značení, došlo k pochybení Magistrátu. Znovu se projednávalo, není ještě
konečné rozhodnutí o stanovení dopravního značení. Nelze je donutit, aby
parkovali u jinde.

Ing. Marek Sobek Opět se tam množí skladování na obecních pozemcích, znovu je vyzvat k nápravě.
Ve 20:00 hod. ukončil starosta obce jednání ZO a poděkoval přítomným za účast.

Ověřovatel: Simona Navrátilová, Mgr. Věra Vinklerová   ............................................................
 
Starosta Ing. Tomáš Němčic   ............................................................
 
Datum vyhotovení:


